
Nya vårdhemmet i Sjundeå 
har personal i överflöd
När boendeenheten 
Azalea i Sjundeå 
stängs flyttar de 
boende till andra 
enheter. En av dem 
är det nya privata 
vårdhemmet på 
orten.

■ Vårdhemschef Mari Kekki hälsar på hos Anna-Lisa Lindeberg, som var den första klienten som flyttade in i det nya vårdhemmet. FOTO: MIRA STRANDBERG

– Azalea stängs som en del av våra
ekonomiska åtgärder. Det är områ-
desfullmäktiges beslut, säger Elina
Kylmänen, direktör för boendeser-
vicen inom Västra Nylands väl-
färdsområde.

Enheten har haft sex boende,
som erbjuds andra platser.

– Åt Sjundeåborna försöker vi
erbjuda motsvarande service på
orten, säger Kylmänen.

Exakt när enheten stänger är
inte beslutat, men det kommer att
ske inom de närmaste månaderna.
En av dem som flyttar är Annika
Miettinens mamma, som bara
hann bo på Azalea i några veckor.

– Det var en total överraskning
för oss. Mamma hade just börjat
anpassa sig när vi fick veta att
enheten ska stänga och att hon
måste flytta igen, säger hon.

Stor omställning
Miettinens mamma kommer inte
från Sjundeå utan bodde tidigare i
Alberga i Esbo, men eftersom hon
är tvåspråkig tycker Annika Mietti-
nen att det är bra med personal
som kan båda språken.

– Men visst är det en stor
omställning för en demenssjuk per-
son att flytta hemifrån till ett vård-
hem och sedan bli tvungen att flyt-
ta igen nästan genast.

Välfärdsområdets sparplaner
offentliggjordes i höstas, och väl-
färdsområdets styrelse befäste
stängningen av Azalea i början av
december.

Personalen på Azalea erbjuds
andra uppgifter inom välfärdsom-
rådet.

– Vi hoppas att de fortsätter job-
ba inom vår boendeservice, säger
Elina Kylmänen.

Fokus på personalen
Flera av de boende på Azalea får ett
nytt hem på vårdhemmet Hoivam-
me i Sjundeå, som öppnade i början
av december. Det är det sjätte boen-
det i kedjan vars särdrag är att den
fokuserar på personalens välbefin-
nande.

– Tanken är att då personalen
mår bra så mår också invånarna
bra. Vi har en bättre lönenivå och
så erbjuds personalen en möjlighet
att äga en andel i företaget, säger
vårdhemschef Mari Kekki.

Delägarskapet blir möjligt efter

Vi slutar inte med rehabiliterande verksam- 
het fast klienten är i slutskedet av sitt liv. Allt 

som klienterna kan göra själva ska de få göra själva.❞
Mari Kekki
vårdhemschef, Hoivamme

dem, de har alla en egen historia.
Och jag är intresserad av demens-
sjukdomar. De är krävande att job-
ba med, men det är så belönande
när man ser en nöjd klient, säger
hon.

Den största utmaningen med
demenssjuka personer är oftast
våldsamt eller oförutsägbart bete-
ende.

– Men när man med en trygg
vardag får bukt med beteendepro-
blemen och ser att den äldre är
lugn och nöjd känns det jättebra,
säger Kekki.

Fick ett piano
I matsalen sprider sig doften av den
annalkande lunchen. Hoivamme
har en egen kock som lagar mat
och bakar bröd.

Vid ena väggen i matsalen står
ett piano som har en egen rolig
historia. Det har Hoivamme fått
som donation av en Sjundeåbo.

– Vi efterlyste ett piano på FB
och fick många erbjudanden men
valde det här. Pianot har tillhört
Rhea Antsson, som lär ha vunnit på
lotto och köpte ett piano och en
sobelpäls. Hon bodde i Tölö tills
hon gick bort och det var hennes
barnbarn, som bor i Sjundeå, som
donerade pianot, säger Kekki.

sen bara är på vår bakgård. Målet
är en aktiv vardag – vi ordnar bingo
och pyssel, vi bakar och går i
bastun, säger Mari Kekki.

Ledstjärnan för verksamheten
är att klienterna ska få använda
alla sina resurser ända till slutet.

– Vi slutar inte med rehabilite-
rande verksamhet fast klienten är i
slutskedet av sitt liv. Allt som klien-
terna kan göra själva ska de få göra
själva, säger Kekki.

Vårdar hela människan
Största delen av de boende på Hoi-
vamme är demenssjuka. Kekki
säger att vården av demenssjukdo-
mar har utvecklats mycket under
de trettio år hon varit i branschen.

– Man har hittat andra vårdme-
toder än mediciner och vården har
blivit mer holistisk. Tidigare skötte
man kanske bara en sjukdom, nu
vårdar man hela människan, säger
hon.

För Kekki är det givande att job-
ba med äldre personer.

– Jag tycker om att prata med

miska resultat transparent för de
anställda, så alla kan se hur företa-
get klarar sig.

Och företagets strategi verkar
fungera.

– Vi hade rekordmånga sökande
när vi rekryterade personal hit och
jag märker redan nu att de anställ-
da är motiverade och engagerade,
säger Kekki.

Trivs i rörelse
Hoivamme i Sjundeå har 32 platser
för både långtids- och korttidsvård.
Nu bor elva personer på vårdhem-
met. Den första klienten som flytta-
de in var Anna-Lisa Lindeberg.

– Jag trivs här, det är jättetrev-
ligt. Jag älskar att ha stora vidder
utanför fönstret, säger hon när vi
besöker henne på hennes rum som
vetter ut över ett åkerlandskap.

Den tidigare gymnastikläraren
Lindeberg gillar fortfarande att
röra på sig och går gärna ut på små
promenader.

– Vi strävar efter att våra klien-
ter ska få gå ut varje dag, om det

■ Flera i personalen har hund, och 
de får komma med till boendet så 
länge ingen av klienterna är aller- 
gisk. FOTO: MIRA STRANDBERG

att de anställda jobbat i företaget i
ett år, då arbetstagaren också får
del av företagets möjliga aktiedivi-
dend. Slutar man vid företaget
avslutas även delägarskapet.

Utöver det är företagets ekono-
Mira Strandberg
mira.strandberg@vastranyland.fi

VÄSTRA NYLAND
Fredag 5 januari 20248
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